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PROTOKÓŁ  Nr XXIX/2013 
XXIX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 2 października 2013 roku. 

 
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 15 40.    

 
XXIX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXIX sesji.  
Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 12  radnych. 
Nieobecny: radna Bernadeta Łukaszewska,  radny Bogdan Barcik, radny Artur Orłowski. 
    
W sesji ponadto uczestniczyli: 
 
1. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
2. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
4. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
5. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
6. Pani Małgorzat Sejka                  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 
7. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 
8. Pan Andrzej Zwolak                   - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 
porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 
pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag wobec 
czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie (za-12, przeciw-0, 
wstrzymało się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXVIII Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze 

wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) 
położonego  w miejscowości Rudniki (działka nr 203). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo                
z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013.  

7. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad. 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXVIII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXVIII sesji 
z dnia 2 września 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 
uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 
przyjęła jednogłośnie (za-12, przeciw- 0, wstrzymało się -0)  protokół  z  XXVIII  sesji z dnia 
2 września 2013 roku. 

 
Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane 
w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę 
Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic – Sekretarz Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 12 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIX/188/13 z dnia 2 
października 2013 roku w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na 
lotnicze wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) 
położonego  w miejscowości Rudniki (działka nr 203). 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 12 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIX/189/13 z dnia 2 
października 2013 roku w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze 
wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) położonego  w 
miejscowości Rudniki (działka nr 203). Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  12  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 12 , przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXIX/190/13 z dnia 2 
października 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 

Ad.7. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

Pan Sławomir Słupczyński: W okresie sprawozdawczym odbyły się na terenie Gminy 
Ryjewo zebrania wiejskie, na których podzielony został fundusz sołecki na rok 2014. 
Uczestniczyłem w zebraniach wiejskich w Ryjewie, Straszewie, Barcicach i Pułkowicach, 
które odbyło się w Urzędzie Gminy.  

• 11.09. wraz z Przewodniczącą Komisji ds. budżetu Panią Barbarą Wolak odwiedziliśmy 
oddział dyrekcji dróg wojewódzkich; 

• 16.09. odbyły się oględziny kanału Jodłowego w Barcicach i Sołtyskach. Kanał ten 
wymaga szybkiej interwencji; 

• 17.09. odbyło się spotkanie z Kierownikiem PKS na temat możliwości uruchomienia 
przewozów ze Straszewa, Trzciana i Watkowic do Ryjewa w godzinach innych niż 
dowozy do szkół. Rozmowa dotyczyła również „dolnego terenu”. Niestety PKS w związku 
ze zbyt mała ilością pasażerów nie jest zainteresowane uruchomieniem takich przewozów; 

• 15.09. rozpoczęły się naprawy dróg wojewódzkich na terenie naszej Gminy; 

• 24.09. odbyła się komisja budżetu i edukacji  a 30.09. komisja rolnictwa. Na komisjach  
omawialiśmy uchwały rozpatrywane na dzisiejszej sesji. 

• W dniach 25 i 26 września w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie odbyły się dwie 
Komisje poświęcone bezpieczeństwu.  

• 25 września Komendanci Policji i Państwowej Straży Pożarnej oraz Dyrektor Sanepidu 
podsumowali swoją działalność w I półroczu 2013 roku; 

• 26 września Powiatowa Rada Bezpieczeństwa dyskutowała na temat problemu alkoholu w 
ruchu drogowym. Po raz kolejny poruszony został problem przystanków autobusowych. 

W okresie międzysesyjnym: 

• oddano do użytku PSZOK, który czynny jest w piątki i soboty w godz. od 10-18; 

• podpisana została umowa z nową firmą odbierającą śmieci z terenu Gminy Ryjewo, czyli 
firmą GAMINEX; 

• podpisaliśmy również kolejny aneksu z ZUO w Gilwie Małej na składowanie odpadów. 

 
Ad.8./Ad.9. Interpelacje i zapytania radnych/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 

Radny Andrzej Barcik:  Chciałbym po raz kolejny porusz problem bezdomnych psów  w 
centrum Ryjewa. W ostatnich dniach jeden z tych psów zaatakował starszą osobę. 
Mieszkańcy są już naprawdę zmęczeni tą sprawą i obawiam się czy któregoś dnia nie dojdzie 
do tego, że ktoś złapie te psy i przyniesie je na sesję. Proszę o interwencję w tej sprawie. 
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Kolejna sprawa dotyczy Mieszkańców ul Podgórnej, którzy pytają kiedy będą mieli zrobiony 
chodnik przy tej ulicy? Ostatnia sprawa dotyczy firmy, która wywozi odpady i w ostatnich 
dnia rozdawał worki.  Proszę zwrócić im uwagę na to by dokładniej rozwozili te worki, bo 
zdarza się, że wrzucają je w żywopłoty albo gdzieś przy ogrodzeniu i worki te nie docierają 
do mieszkańca tylko giną. 

Pan Sławomir Słupczyński: Zwrócimy uwagę firmie wywożącej odpady by worki były w 
inny sposób dostarczane. Jeżeli chodzi o sprawę ul. Podgórnej to jest to droga wojewódzka i 
już kilka lat temu staraliśmy się wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich wykonać ten 
chodnik. Ustaliliśmy na jednym ze spotkań, że gmina Ryjewo przygotuje niezbędną 
dokumentacje tj. min. mapę do celów projektowych. My wywiązaliśmy się ze swojej części 
niestety Zarząd Dróg nic w tej sprawie nie zrobił. Jeżeli chodzi o bezpańskie psy to, podczas 
ostatniego posiedzenia Komisji Rolnictwa rozmawialiśmy z nowym lekarzem weterynarii, 
który obiecał z nami współpracować w tej sprawie. Problem psów w centrum Ryjewa jest o 
tyle skomplikowany, że psy te maja właściciela. Jest to osoba starsza, która nie reaguje na 
nasze interwencje. Zgłaszaliśmy tą sprawę już nie raz na Policji. Niestety nie przyniosło to 
żadnego efektu dlatego zmuszeni byliśmy złożyć doniesienie jako osoby prywatne i teraz 
może uda się tą sprawę zakończyć.    

Przewodniczący Rady: Temat dróg czy psów jest przez nas w ostatnim czasie poruszany 
bardzo często, czy na sesji czy też na posiedzeniach komisji. Cieszymy, się że wizyta w 
Zarządzie Dróg Wojewódzkich, o której mowa była w sprawozdaniu, przyniosła jakieś 
efekty. Jeżeli chodzi o ul. Podgórną to powinniśmy monitować do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o budowę tego chodnika, z uwagi na to, że jest to niebezpieczny odcinek tej 
drogi.  

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym przekazać obecnym na sesji Sołtysom, bo nie  każdy 
wie o tym, że od jakiegoś czasu na terenie Ryjewa pracuje nowy lekarz weterynarii. Gabinet, 
który mieści się przy ul. Grunwaldzkiej czynny jest od godziny 10 do 17 natomiast w 
sytuacjach nadzwyczajnych lekarz dostępny jest cała dobę wystarczy skontaktować się 
telefonicznie. Ważna informacja dla rolników, że lekarz ten ma duże doświadczenie przy 
pracy ze zwierzętami gospodarskimi.  

Radny Jerzy Luty: W ostatnim czasie złożyłem w Urzędzie petycję mieszkańców Sołtysek 
dotyczącą prac, które miały być wykonane już kiedyś a nie zostało zrobione, ale szerzej 
poruszę ten temat na komisjach. Dziś chciałbym wrócić do sprawy sprzed kilku lat i  zgłosić 
ustny wniosek  dotyczący podziału Sołectwa Benowo i utworzenia nowego sołectwa Sołtyski. 
Miejscowość Sołtyski ma bardzo duży potencjał, posiada dużo gruntów uprawnych. W 
ostatnim czasie sprzedano kilka działek i wiem, że nowi mieszkańcy chcą się osiedlić w 
Sołtyskach. Każdy widzi jak rozwija się Benowo i bardzo się z tego cieszymy, ale uważamy, 
że Sołtyski również powinny mieć swoją reprezentację jako Sołectwo. 

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli chodzi o przeprowadzenie konsultacji w tej sprawie to 
zgodnie z naszą uchwałą jeżeli nie jest to wniosek Rady to wymagane są pod postulatem 
podpisy 20 mieszkańców. 
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Radny Jerzy Luty: Jeżeli takie są wymogi to w najbliższych dniach złożę taki wniosek.  

Radna Barbara Wolak: Cieszę się, że połatano dziury na drodze nr 607, ale niestety nadal 
przejeżdżają tą drogą, mimo zakazu, samochody ciężarowe. Policja nie reaguje, prosiłabym 
żeby mimo wszystko zwrócili uwagę na ten fakt. Kolejne pytanie dotyczy ul. Zielnej, czy ktoś 
sprawdził jaka jest przyczyna zbierającej się na tej ulicy wody. Chciałabym również prosić o 
zawiadamianie Radnych o zebraniach wiejskich na piśmie,  bo zdarza się tak, że ogłoszenia z 
tablic są albo zrywane albo podpalane a później człowiekowi jest głupio, że nie idzie na 
zebranie wiejskie a nie idzie nie dlatego, że mu się nie chce tylko po prostu o nim nie wie i 
przez to nie wiem o  zgłaszanych przez mieszkańców postulatach. 

Przewodniczący Rady:  Proszę Państwa jeżeli chodzi o sprawę samochodów osobowych to 
niestety czasy się zmieniają i tonaż tych samochodów również. Inną sprawą jest fakt, że drogi 
są nie przystosowane i ja się z tym zgadzam , ale nie wiem czy uda nam się coś w tej sprawie 
zrobić, ale warto byłoby argumentu dotyczącego złego stanu dróg w tej sprawie używać.   

Radny Zbigniew Reducha: Przedsiębiorcy, którzy posługują się sprzętem wysoko 
tonażowym wnoszą opłatę podatkową jak również opłatę od swojej działalności i jest coś 
takiego,  że są wjazdy celowe, bo nie ma innej drogi przejazdu. Czy to jest wyszczególnione 
w specyfikacji tego podatku, że się za to płaci?  

Pan Sławomir Słupczyński: Opłacanie podatku jest inną sprawą niż pozwolenie na używanie  
dróg. Jeżeli chodzi o używanie dróg to właściciel drogi, jeżeli trzeba wydaje taką zgodę i 
jeżeli chodzi o drogę nr 607 to przedsiębiorcy takie pozwolenia mają.   

Radny Zbigniew Reducha: Chciałbym zgłosić konieczność oznakowania parkingu dla osób 
niepełnosprawnych przy ośrodku zdrowia w Ryjewie. 

Radny Jan Koczara: Nie zgadzam się z tym wnioskiem. Przy Urzędzie Gminy zrobiono 
takie miejsce i nikt z niego nie korzysta a przez to blokowane jest miejsce dla innych 
kierowców. Przy ośrodku zdrowia osoby niepełnosprawne mogą wjechać od strony 
podwórza.  

Radny Zbigniew Reducha: Bardzo często rano jest problem, bo robi się korek właśnie przy 
środku zdrowia w momencie gdy parking jest zajęty a ktoś przywozi osobę niepełnosprawną. 

Przewodniczący Rady: Jeżeli byśmy zrobili to miejsce to i tak jest tam zbyt dużo barier 
architektonicznych dlatego ustalone zostało, że osoby niepełnosprawne  mogą wjeżdżać z 
drugiej strony budynku. Wystarczy ustawić jedynie tablice informująca o tym, że parking taki 
znajduje się za budynkiem ośrodka.  Wiem, że jest coraz większy problem z miejscami 
parkingowymi, bo jednak samochodów jest coraz więcej. Cieszymy się z tego, że mamy 
parking przy szkole. Myślimy również o tym, by przy GOK-u oznaczyć miejsca do 
parkowania na placu głównym jak również może w przyszłości zrobić więcej miejsc  
parkingowych przy ul. Lipowej.  



Strona 6 z 6 

 

Radny Roman Szaflik: Chciałbym zgłosić, że na dolnym terenie od czterech dni jeździ mały 
autobus szkolny, w którym dzieci musza siedzieć po trzy, cztery osoby na miejscu. Dzieci 
również skarżą się, że w autobusie czuć zapach po palonych papierosach.  

Pan Sławomir  Słupczyński: Zgłoszę to Przewoźnikowi, ale miałbym prośbę aby zgłaszać 
takie sprawy na bieżąco, bo można je wtedy załatwić od razu.  

Ad.10. Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono. 
 
Ad.11. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXIX sesji 
Rady Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 

 

Przewodniczący Rady 

 Kazimierz Zima 


